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BESLUITENLIJST van de openbare vergadering van de raadscommissie 
Samenlevingszaken op donderdag 17 mei 2018 (19.30-20.48 uur)  

 
Aanwezig: voorzitter de heer Abma, PvdA: mevrouw Ottens, mevrouw Van der Ven, VVD: mevrouw 
Kuipers, mevrouw Zwanenburg,  CDA: de heer Hoekstra, mevrouw Rinkes, FNP: mevrouw 
Buikhuizen, mevrouw De Jong, GL: mevrouw Van Dijk-Nijboer, de heer Klinker, GBH:, mevrouw 

Bijlsma, mevrouw Jakovljević, D66: mevrouw De Jong, de heer Sotthewes, SP: mevrouw Van Ruth, 
CU: mevrouw De Heij, HL: mevrouw Van der Schaar 
  
Verder aanwezig: wethouders mevrouw Van der Laan en de heer Broekhuizen 
 
Commissiegriffier: mevrouw Witzke 

 
Afwezig: de heer Ouahim (PvdA) 
 
 
1. Opening  

Voorzitter de heer Abma opent de vergadering. 
 

2. Vaststelling agenda 
De agenda wordt vastgesteld. Agendapunt 8 komt te vervallen in verband met de afwezigheid van 
de heer Bonnema. 
 
3a. Besluitenlijst van de openbare vergadering van 1 februari 2018 
De besluitenlijst wordt vastgesteld. 
 

3b. Toezeggingen / LTA 
Verder geen opmerkingen. 
 
4. Mededelingen / ingekomen stukken 
Naar aanleiding van de brief van de Werkgroep Zorg voor de Minima geeft de heer Hoekstra (CDA) 

aan graag met de commissie dit onderwerp te evalueren. Daarnaast vraagt hij of er een inhoudelijke 

reactie van het college kan komen. Wethouder Van der Laan zegt toe dat het college een schriftelijke 
reactie op de brief zal geven.  
 
5. Rondvraag 
De PvdA geeft aan graag een aantal onderwerpen extra aandacht te geven waar in de vorige 
raadsperiode ook extra aandacht voor was, dit betreft onder andere laaggeletterdheid. 
Afgesproken wordt dat de commissie de memo van de griffie over deze onderwerpen op de agenda 

van de volgende commissievergadering zet. Mevrouw Van de Ven voegt hier een concrete 
vraagstelling aan de commissie aan toe.  
De PvdA geeft dat kleine organisaties zoals buurthuizen niet genoeg financiering hebben of krijgen 
om een AED aan te kopen. Mevrouw Van de Ven wil hier graag iets aan doen. De voorzitter vraagt 
haar om op papier te zetten wat de gemeentelijke taak is en wat voor rol er vervuld kan worden. 
D66 vraagt over de inkoop maatwerkvoorzieningen in 2019 of de commissie, voordat er tot 
publicatie van de aanbesteding wordt overgegaan, kan worden geïnformeerd over de inhoud, 

uitgangspunten en essentiële veranderingen in de nieuwe aanbesteding van deze Wmo-
maatwerkvoorziening. Hier komt het college schriftelijk op terug. Ook vraagt de heer Sotthewes of 
het Zeeuws model geëvalueerd is en of er nu weer bewust gekozen wordt voor dit model. Wethouder 
Van der Laan geeft aan dat het Zeeuws model meerdere malen is geëvalueerd en maximale 
keuzevrijheid biedt voor inwoners. Het betreft een bewuste keuze. 
 

6. Ramtnota Fierder mei Frysk en Taalferoardening Frysk gemeente Heerenveen 
CDA: Wil graag dat Fries gesproken wordt maar het moet wel functioneel blijven. Uit de oriëntatie 
blijkt dat 95% van de ambtenaren Fries verstaat, waarom is er dan nog veel budget voor training in 
de begroting? En het budget voor meertalige initiatieven in de gemeenschap, hoe is dat opgebouwd? 
Wethouder Broekhuizen:  Eens met functionaliteit. Ambtelijk: budget voor training is nodig 
omdat mensen beter willen leren praten, lezen en schrijven. Het budget voor meertalige initiatieven 
is bedoeld om Fries meer tussen de oren te krijgen en is gebaseerd op bijvoorbeeld tarieven van de 

Afûk.  
CU: Was de presentatie in de Bibliotheek op 16 mei ook een onderdeel van de pilot voor het Fries? 

Wethouder Broekhuizen: Nee dat was niet onderdeel van dit project maar is wel gesubsidieerd uit 
cultuurbudget.  
VVD: Is er zicht op dat de kosten hoger uitvallen dan nu aangegeven in het raadsvoorstel? 
Ambtelijk: Indien het project heel succesvol is kan het college meer geld vragen aan de raad, maar 
dat geldt in het algemeen voor projecten. 
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PvdA: Is blij met het voorstel. Kan dit ook uitgerold worden naar (bijna) volledig gesubsidieerde 
instellingen van de gemeente? 

Wethouder Broekhuizen: Dat zou in theorie kunnen, maar dit voorstel is specifiek bedoeld voor 
onze eigen organisatie. De wethouder rolt graag eerst het uitvoeringsprogramma uit voor er 
gekeken wordt naar uitbreiding, dat zou namelijk ook extra kosten met zich meebrengen.  
 

CDA en VVD willen de nota graag nog in de fractie bespreken alvorens aan te geven of het een 
bespreek- of hamerstuk kan worden. Zij geven dit aan de griffie door. 
 
7. Vangnetuitkering Participatiewet 2017 
GBH: Wil graag in januari 2019 van het college horen of er inderdaad 100 minder 
uitkeringsgerechtigden dan in 2017 in Heerenveen zijn. 

PvdA: Wat houden verdeelstoornissen precies in? En geldt voor 2017 nog steeds dezelfde stoornis?  
Wethouder Van der Laan: geeft uitleg over werking verdeelstoornissen en geeft aan dat het 
bedrag dat aan het Rijk gevraagd wordt relatief klein is maar wel de moeite waard.  
PvdA: wat betekent de 30% afwijking naar boven in het benchmarkonderzoek door Berenschot?  
Wethouder Van der Laan: Dat afwijking staat in relatie tot de hogere verdeelstoornis. Heerenveen 

heeft op dit moment al 60 uitkeringsgerechtigden minder.  
CDA: welke acties van de gemeente leiden tot afname uitkeringsgerechtigden? 

Wethouder Van der Laan: Er wordt sterk ingezet op het helpen van statushouders aan werk. 
Daarnaast heeft de raad ook €400.000,- beschikbaar gesteld om mensen te activeren.  
CU: Waar gaat het geld van de vangnetuitkering voor gebruikt worden? 
Wethouder Van der Laan: gaat er van uit dat het geld weer bestemd wordt voor de doelgroep.  
 
De commissie agendeert dit voorstel als hamerstuk voor de raadsvergadering van 31 mei 2018. 
 

8. Toelichting door de heer A. Bonnema over de stappen in de transitie van Caparis 
Is komen te vervallen. 
 
9. Kosten Jeugdzorg (n.a.v. raadsvergadering 23 april 2018) 
CU: Hoe inzichtelijk blijven de middelen van het sociaal domein als deze in de algemene uitkering 

worden opgenomen?  

Wethouder Broekhuizen: Het Rijk geeft één bedrag aan de gemeente en het is de 
verantwoordelijkheid van het college om aan de raad inzichtelijk te maken waar het voor bestemd is.  
SP: Waarom weet de gemeente niet wat er nog aan facturatie binnenkomt als er wel eerst opdracht 
voor gegeven is aan de zorgverlener? 
Wethouder Broekhuizen: geeft uitleg over de systematiek.  
CDA: Gaat de toename van kosten over de inkoop van die kosten? En gaat de lichte stijging vande 
kosten over dat er meer zorg geleverd is? 

Ambtelijk: De kosten zijn in 2017 iets hoger dan in 2016 terwijl het bestand ongeveer gelijk is 
gebleven. De kosten zijn dus hoger maar het gebruik van zorg is niet gestegen. 
CDA: Tot en met eind 2017 was bevoorschotting nodig, is dat nu met de nieuwe aanbesteding 
voorwaardelijk gesteld? En is de liquiditeitspositie van zorgpartijen nu beter?  
Wethouder Broekhuizen: De liquiditeitspositie hadden instellingen nodig door het 
bevoorschottingssyteem, maar in het nieuwe systeem is dit niet meer nodig en kunnen zij hun 
organisatie daar ook op gaan inrichten. De oplossing is dus een andere aanbestedingsvorm. 

GL: Waarom is er voor 8% risico op kostenstijging gekozen en niet voor de standaard 10%?  
Wethouder Broekhuizen: De preventieve inzet maakt dat wij  van 10% naar 8% konden dalen. 
GL: Hoe werkt het nieuwe model van systeemfinanciering? 
Ambtelijk: uitleg over dit systeem 
D66: Waarom komt het bestedingsplan uit de reserve sociaal domein? 
Ambtelijk: Voor de reserve wordt jaarlijks een bestedingsplan gemaakt voor tijdelijke 

beleidsmaatregelen en de kosten daarvan. Dit gaat om eenmalige kosten of soms ook uitgestelde 
kosten.  
PvdA: Kijken wij ook naar de solvabiliteit van zorgaanbieders? 
Wethouder Broekhuizen: Solvabiliteit is een contractvoorwaarde.  
 
10. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 20.48 uur. 


